

## EVIDENCE

Ottawa, Thursday, June 30, 1977

[Text]

The Standing Senate Committee on Health, Welfare and Science, Subcommittee on Childhood Experiences as Causes of Criminal Behaviour, met this day at 9.30 a.m. to inquire into such experiences in prenatal life and early childhood as may cause personality disorders or criminal behaviour in later life.

**Senator Lorne Bonnell** (*Chairman of Subcommittee*) in the Chair.

**The Chairman:** There is a quorum present. Accordingly, I shall open the meeting by telling you that we have with us this morning as our witness Dr. Lorne T. Yeudall, Ph.D., Director of the Department of Neuropsychology and Research at Alberta Hospital, Edmonton. He is on my right. Before Dr. Yeudall speaks, we should decide how many copies of the proceedings are to be printed.

About 1,000 copies are needed to supply members of Parliament, senators, and others who wish to follow our deliberations. Since there is such wide interest in the subject, as evidenced by the many letters we have received, it might be best to have 1,500 copies printed at this time. The extra cost in going from 1,000 to 1,500 copies is \$160.

**Senator Smith** (*Queens-Shelburne*): I so move.

**Senator McGrand:** I second the motion, Mr. Chairman, and I suggest that we also print as an appendix to today's proceedings the statements of Dr. Resnick and Dr. Polak.

**The Chairman:** Shall the motion of Senator Smith, seconded by Senator McGrand, that we print 1,500 copies, carry?

**Hon. Senators:** Agreed.

**The Chairman:** Is it also agreed that we adopt Senator McGrand's suggestion that the statements made previously by Dr. Resnick and Dr. Polak be appended to these proceedings?

**Hon. Senators:** Agreed.

**The Chairman:** Honourable senators, this is the first meeting of our subcommittee. Our function was laid out on April 28 when the Standing Senate Committee on Health, Welfare and Science established a subcommittee to be called the Subcommittee on Childhood Experiences as Causes of Criminal Behaviour.

The subcommittee was empowered to inquire into and report upon such experiences in prenatal life and early childhood as may cause personality disorders or criminal behaviour in later life; and to consider and recommend such remedial and preventive measures relating thereto as may be reasonably expected to lead to a reduction in the incidence of crime and violence in society.

## TÉMOIGNAGES

Ottawa, le jeudi 30 juin 1977

[Traduction]

Le Sous-comité sur la délinquance imputable aux expériences de l'enfance du Comité sénatorial permanent de la santé, du bien-être et des sciences se réunit aujourd'hui à 9 h 30 pour enquêter sur les expériences prénatales et en bas âge susceptibles d'entraîner des troubles de personnalité ou la délinquance.

**Le sénateur Lorne Bonnell** (*président du Sous-comité*) occupe le fauteuil.

**Le président:** Suffisamment de membres sont présents pour constituer un quorum. Par conséquent, je commence la réunion en vous annonçant que le témoin que nous avons l'honneur d'accueillir ce matin est le D<sup>r</sup> Lorne T. Yeudall, Ph.D., directeur du département de neuro-psychologie et de recherches de l'hôpital Alberta d'Edmonton. Il se trouve à ma droite. Avant que le D<sup>r</sup> Yeudall commence son exposé, nous devons déterminer combien d'exemplaires du procès-verbal il faudra faire imprimer.

Nous avons besoin d'environ 1,000 exemplaires pour les députés, sénateurs et autres intéressés. Cette question suscitant beaucoup d'intérêt, comme le prouvent les nombreuses lettres que nous avons reçues, il serait peut-être préférable d'en faire imprimer 1,500 exemplaires dès maintenant. Il n'en coûtera que \$160 de plus que si nous en faisons imprimer 1,000.

**Le sénateur Smith** (*Queens-Shelburne*): J'en fais la proposition.

**Le sénateur McGrand:** Et je l'appuie, monsieur le président. Je propose également que les déclarations des D<sup>rs</sup> Resnick et Polak soient jointes en appendice aux procès-verbal et témoignages de ce jour.

**Le président:** La motion du sénateur Smith, appuyée par le sénateur McGrand, visant à faire imprimer 1,500 exemplaires, est-elle adoptée?

**Des voix:** Adoptée.

**Le président:** Adoptons-nous également la proposition du sénateur McGrand que les déclarations des D<sup>rs</sup> Resnick et Polak soient jointes en appendice aux procès-verbal et témoignages de ce jour?

**Des voix:** Adoptée.

**Le président:** Honorables sénateurs, ceci est la première réunion de notre Sous-comité. Notre rôle a été établi le 28 avril lorsque le Comité sénatorial permanent de la santé, du bien-être et des sciences a décidé de créer un sous-comité sur la délinquance imputable aux expériences de l'enfance.

Le Sous-comité a été habilité à enquêter sur les expériences prénatales et en bas âge susceptibles d'entraîner des troubles de personnalité ou un comportement criminel et de faire un rapport sur la question. Il est chargé également d'étudier et de recommander des mesures correctives et préventives qui pourraient entraîner une diminution du crime et de la violence dans notre société.